
Program PR
5. 11. 2024

1. Informace o průběhu dnešního setkání PR

2. Farní den
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | hodnocení a reflexe

Jaké jsou vaše ohlasy? Jak vnímáte koncept? Má smysl dělat jednou za rok? Jak jste
vnímali dopolední mši svatou?

3. Informace JU
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | informace, zjištění zájmu a tipy na zodpovědné lidi

Advent
● Budou se společně vyrábět adventní věnce v rámci duchovní obnovy 30.11. –

odpoledne? tipy na možné organizátory
● Mikuláš v klášterním kostele 8.12. – tipy na možné organizátory
● Rorátní snídaně – bude jedna nebo více? – tipy na možné organizátory

Setkání dobrovolníků na faře
● Uděláme setkání jako minule – pátek 10.1.? Začít mši sv. v 17:00 a pak posezení na

faře?
○ máte jiný nápad?
○ tipy na možné organizátory

Úklid kostela sv. Bartoloměje
● více popsáno v článku ve zpravodaji
● tipy na lidi, které je možné zapojit

4. Modlitby za ulice
navrhuje: P. Jenda Uhlíř | rychlá zpětná vazba

Jaké jsou ohlasy? Jak vnímáte rozjezd? Je něco nesrozumitelné a je třeba dovysvětlit?
Popř. vám něco chybí?

5. Informace ve farnosti
● Nejbližší akce

○ Duchovní obnova v postní době - 8. nebo 15. 3.
○ První sv. přijímání ve městě – 18.5. nebo 1.6.
○ Biřmování u sv. Bartoloměje – 8.6.
○ Farní den společný pro celou farnost včetně salesiánů – 25.5. – širší diskuze

na další
● Informace z ERF
● Informace od Salesiánů

https://farnost-pardubice.cz/media/vkehecl4/zpravodaj_6_2024.pdf


● Informace od Charity
● jiné

~~~ 20:00 ~~~

6. Pastorační rada farnosti
navrhuje: P. Jenda Uhlíř, Petr Kučera | synodální diskuze

Kontext
V současné podobně pastorační rada funguje již téměř rok. Pojďme se s drobný odstupem
na její fungování podívat a říci si, jestli jsme s tím spokojeni. A zkusme to synodální formou:
cílem není dojít k závěru ale cesta, jak k němu jdeme.

Proč tato forma - pohled JU
● Pastorační radu chci vnímat jako jedno z míst, kde společně hledáme, jak chce Duch

sv. vést naše společenství, aby mohlo růst Boží království v nás i kolem nás
● Nechci vnímat PRF pouze jako poradní a „hlasovací“ orgán, ale místo pro formaci

každého z nás.
● Hledáme způsob, jak v tak velkém počtu pracovat efektivně a přitom každý dostane

prostor vyjádřit svůj názor. Třeba nám tato forma bude sedět.
● Sen: setkání PRF by nemělo být pouze „nutností“ a povinnosti, ale i radostí a

obohacením.
● Osobně jsem byl před 2 lety nadšen z tohoto způsobu vyjádření svých tužeb i

hledání odpovědí na otázky v církvi.
● Nechci se smířit, že by úsilí a „nadšení“ synodálních skupinek, nemělo pokračovat.

Nemůžeme výrazně ovlivnit dění ve světové církvi ani v té místní, ale v naší farnosti
ano!!!

Téma pro toto setkání: „Zhodnocení skoro roční práce naší PRF“
Pomocné otázky

● Jste spokojeni s tím, jak funguje PR? Jaké bylo očekávání? Co se naplnilo a co ne?
● Máte pocit, že jste díky účasti v PRF a diskuzi v ní, více vtaženi do starostí a

zodpovědnosti o farnost?
● Jaký máte návrh, aby to lépe fungovalo a setkání užitečné a příjemné?
● Dává vám smysl se účastnit PR? Naplňuje vás to? Pokud ne, co by se mělo změnit,

aby vám to dávalo smysl?
● Vyhovuje vám více diskuze o konkrétních „provozních“ věcech ve farnosti nebo

chcete spíše hledat cestu, kam a jak má směřovat naše farnost? Kolik času jste
ochotni věnovat případně diskuzi o životě ve farnosti? Jak často se setkávat?

Další postřehy k průběhu diskuze

Jak na to?
● Rozdělíme se do menších skupinek po cca 5 lidech
● Bude určen moderátor skupinky
● Krátká modlitba k Duchu svatému – uvědomujeme si, že toužíme aby nás vedl Duch

Svatý



● 1. kolečko (3 min na osobu) - Každý bude se potupně vyjádření se k tématu
Učíme se naslouchat a nehodnotit. Vnímáme nejen názor a i to co je za ním. Ptáme
sami sebe se, co nám třeba Duch sv. chce skrze tuto sestru či bratra sdělit?

● Ticho (1 min) - Každý přemýšlí jaká myšlenka od druhého ho zaujala.
● 2. kolečko (2 min na osobu) – Děkujeme druhým co mě na myšlence od druhého

zaujalo.
Nesmí se hodnotit názor, kritizovat druhého, zpochybňovat, obhajovat,
dovysvětlovat,…

● Názory se zapíší (5 min)
● Setkáme se opět společně a vyslechneme co zaznělo v jednotlivých skupinách
● Zakončíme modlitbou

Bude z diskuze nějaký závěr?
● V tu danou chvíli asi ne. Necháváme vše doznít a případně přemýšlíme v dalších

dnech
● Každý může své závěry z diskuse a odpověď na otázku „Jak lépe vést PRF?“ napsat

emailem a poslat mě a Petrovi. Před další PRF vaše případné postřehy shrneme v
bodech a všem pošleme. Pokusíme se podle toho připravit další setkání PRF.

Závěr: Cílem není prosadit sebe a své postoje, ale sdělit je s vírou, že nás Duch sv. vede
společně. Učíme se naslouchat a skrze názory druhých rozlišovat a měnit své smýšlení v
dnešní době podle evangelia.

7. Termín příštího setkání PR


